
  A-1 

 
 

Amendement:  Circulaire Economie gaat niet voor de helft 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019 ter behandeling van 
de begroting 2020, 

Overwegende dat 

• Voor een duurzame toekomst de drieslag Klimaatadaptatie-Energietransitie-Circulaire 
Economie cruciaal is 

• Circulaire Economie grote mogelijkheden biedt voor economische structuurversterking en 
nieuwe werkgelegenheid in Zwolle en de regio, ook voor mensen met een praktische opleiding 

• In Zwolle de aanpak van Circulaire Economie voorzichtig van de grond begint te komen 
• De informatienota Circulaire Economie van 26 september 2019 aangeeft dat “circulaire 

economie als thema zich thans nog in een experimentele fase bevindt waarin nieuwe wegen 
worden verkend” 

• Er volgens de Informatienota voor 2020 en 2021 “in beide jaren €100k [is] begroot, een 
halvering van het budget. Daarmee moeten [we] de komende jaren een scherpe afweging 
maken welke projecten en inhuur we wel en niet zullen gaan uitvoeren” 

• De informatienota duidelijk maakt dat er extra aandacht nodig is om zowel MKB-ondernemers 
als inwoners te betrekken bij de Circulaire Economie  

 

Van mening dat 

• Het precaire ontwikkelingsstadium waarin de Circulaire Economie zich ook in de regio Zwolle 
bevindt, vraagt om een actieve opstelling van Zwolle als centrumgemeente 

• Die actieve opstelling niet gehinderd moet worden door een te krap gemeentelijk budget 
• Van een halvering van het gemeentelijk budget een verkeerd signaal uitgaat als we 

ondernemers en burgers willen bewegen hun bijdrage aan de Circulaire Economie te leveren  

 

Besluit: 

1. Aan het krediet ‘Circulaire economie’ (oorspronkelijke omvang € 500.000) een bedrag van  
€ 200.000 toe te voegen en de looptijd van het krediet te verlengen tot en met 2021 

2. Dit bedrag ten laste te brengen van de Algemene reserve. 

 

 

PvdA   D66 

 

Jan Slijkhuis  Mark Oldegarm   
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Amendement    
 
 
Betreft: Herstel de individuele inkomenstoeslag.              
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019.      
Aan de orde: Begrotingsstukken 2020.     
 
Overwegende dat: 
 Op basis van de Minima Effect Rapportage 2018 de individuele inkomenstoeslag voor alleenstaande 

ouders is verlaagd van € 368,00 naar € 50,00.  
 Zwolle daarmee € 150.000,00 bezuinigt op alleenstaande ouders met een langdurig laag inkomen.   
 Daarmee (mede) de armoederegeling ‘participatieregeling voor volwassenen’ wordt bekostigd. 

 
Van mening dat: 
 Het volstrekt niet solidair is dat financiële noden van de ene groep minimahuishoudens wordt 

afgewenteld op een andere groep minimahuishoudens.  
 Deze verlaging per definitie inwoners raakt die al langer dan drie jaar een laag inkomen hebben.  
 Juist deze toeslag voor veel alleenstaande ouders nog enigszins lucht gaf in de financiën.  
 Het MER rapport zelf benoemt, dat daarin geen rekening is gehouden met de flink hogere 

energielasten die met ingang van 2019 zijn gaan gelden en dat juist minima vaak in minder goed 
geïsoleerde huizen wonen (zie bladzijde 37 van de MER 2018). 

 Het Nibud in een zeer recent onderzoek * constateert  dat grote groepen huurders (waaronder juist 
mensen met een uitkering) dusdanig hoge woonkosten hebben dat ze financieel gezien klem zitten.  

 Met name ook alleenstaande ouders met kinderen als klant van de Voedselbank wordt genoemd. **  
 Zwolle door deze verlaging van de individuele inkomenstoeslag sterk negatief afwijkt ten opzichte 

van andere gemeenten *** 
 De armoedemonitor 2019 leert dat vooral ook éénoudergezinnen relatief veel gebruik maken van 

deze regeling en dat het beroep er op de laatste jaren is gestegen (bladzijde 35). 
 Deze verlaging een toenemende druk op andere armoederegelingen zal veroorzaken. 
 Van deze verlaging niet alleen de ouder, maar ook de kinderen de dupe zullen worden.   
 Uit de armoedemonitor blijkt dat 65% van kinderen in minimahuishoudens, leeft in een 

éénoudergezin (bladzijde 19) en dat deze maatregel dus veel kinderen raakt.  
 Daarom de verlaging van de individuele inkomenstoeslag hersteld moet worden.    

 
De Zwolse raad besluit de begroting als volgt te wijzigen:  
 De individuele inkomenstoeslag voor éénoudergezinnen te verhogen van € 50,00 naar € 368,00. 
 Dit bedrag (circa € 150.000,00) te dekken vanuit de algemene middelen.  
 De verordening individuele inkomenstoeslag gemeente Zwolle 2019 in lijn daarmee aan te passen.  
  
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de SP;      Namens de PvdA; 
Bert Sluijer       Selma Hoekstra      
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*  Nibud, Utrecht 13 september 2019 Hoe gaan mensen om met hoge woonlasten?  
   Een onderzoek naar het effect van hoge woonlasten op de overige uitgaven. 
 
** https://voedselbankennederland.nl/ufaqs/hoe-ziet-een-gemiddelde-klant-van-de-voedselbank-eruit/  
 
*** Bladzijde 25 van Rapport Frankhuis & Twistvliet:  Individuele Inkomenstoeslag versie 1.0 uitgave september 2019.    

 

 

https://voedselbankennederland.nl/ufaqs/hoe-ziet-een-gemiddelde-klant-van-de-voedselbank-eruit/
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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: AOW’ers niet afgeschreven voor de rest van hun leven.       
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019.  
Aan de orde: Begrotingsstukken 2020.  
 
 
Overwegende dat: 
 AOW’ers sinds 1 juli 2019 geen beroep meer kunnen doen op participatieregeling volwassenen.  
 De gemeente daarmee circa € 55.000,00 bespaart. 
 Deze besparing 0,01% is op een begroting van € 545.000.000,00. 
 Een dergelijk relatief geringe besparing voor de gemeente voor de individuele AOW’er een forse 

aanslag betekent op diens netto besteedbaar inkomen (namelijk 2 x € 60,00). 
 Daardoor de mogelijkheden voor AOW’ers om mee te kunnen blijven doen, worden beperkt.  
 Er anderzijds nog € 48.000,00 van de rijksgelden niet benut is en nog resteert als vrije ruimte in de 

stelpost armoede en schulden (beantwoording SP vraag 21 door college dd. 1 november 2019)  
 
Van mening dat: 
 Iedereen in Zwolle, ongeacht inkomen en leeftijd mee moet kunnen doen.  
 Het uitsluiten van AOW’ers van deze regeling in strijd is met dat uitgangspunt.  
 De participatieregeling juist een perfecte aanvulling is op de doelstellingen van Vitaal & Veilig 

Thuis (waar het tegengaan van eenzaamheid onder ouderen één van de mede doelstellingen is).  
 Het kunnen (blijven) participeren ook voor ouderen met een laag inkomen belangrijk is voor 

gewenste contacten, (creatieve) educatie, sportbeleving en welbevinden.   
 Daarmee andersoortige sociale problematiek wordt voorkomen. 
 Dit preventieve aspect één van de uitgangspunten is die het college beoogt met de 

hervormingsagenda.  
 

De Zwolse raad besluit de begroting als volgt te wijzigen:  
 Dat AOW’ers per 1 januari 2020 worden toegelaten tot de participatieregeling. 
 Dit bedrag (circa € 55.000,00) te dekken vanuit de algemene middelen. 
 De Verordening Participatieregeling Gemeente Zwolle 2019 in deze lijn aan te passen.  
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de SP;      Namens de PvdA; 
Bert Sluijer        Selma Hoekstra 
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Amendement Zwols erfgoed: betrekken inwoners en kwaliteitsimpuls gevels 
binnenstad  

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 november 2019, gelezen hebbende 
de begroting 
 
 

Constaterende dat:  

• Toezeggingen en moties niet altijd over worden genomen in de planning en control 
cyclus. 

Van mening dat: 

• Dit soms ook niet aan de orde is, maar soms ook wel, zoals in het geval van doel 
6.1.4. 
 

Besluit doel 6.1.4. als volgt te wijzigen (twee onderste bullets toe te voegen): 

6.1.4. We onderzoeken en koesteren het Zwolse erfgoed en zetten het in als één van de 
leidende en inspirerend thema's bij ruimtelijke ontwikkelingen, zodanig dat: 

• de monumentale- en cultuurhistorische waarden in Zwolle in stand worden gehouden 
en de kwaliteit behouden blijft of wordt versterkt. 

• het beheer en behoud van het archeologisch bodemarchief op een goede manier 
plaatsvindt. 

• de eigenheid van de plek inspirerend is bij ontwikkelingen en daarmee bijdraagt aan 
een betere (ruimtelijke) belevingswaarde. 

• door archeologisch en bouwhistorisch onderzoek de waarde van het Zwolse erfgoed 
beter kan worden geduid. 

• de onderzoeksresultaten richtinggevend zijn voor planaanpassingen en ontwikkelin-
gen. 

• er bij gebiedsontwikkelingen in de binnenstad actief ingezet wordt op een kwaliteits-
impuls voor gevels. 

• Zwolse inwoners bij het aanwijzen van Zwolse monumenten actief betrokken worden.  

 
 

Sonja Paauw 

D66 Zwolle    
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Amendement natuurinclusief bouwen 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 november 2019, gelezen hebbende 
de begroting 
 
 

Constaterende dat:  

- Het college graag natuur-inclusief wil bouwen 

Van mening dat: 

- Dit een terechte wens is waarop je stevig en goed onderbouwd op zou moeten inzet-
ten; 

- Het alleen maar ‘onder de aandacht brengen’ niet genoeg is  
- Natuur-inclusief bouwen vanzelfsprekend onderdeel zou moeten zijn voor alle nieuwe 

projecten 
 

Besluit  

De 6e bullet op pagina 186 als volgt te wijzigen: 

Oud: 

• Het onder de aandacht brengen van natuur-inclusief-bouwen (o.a. bij nieuwe ruimtelijke 
initiatieven).  

 

Nieuw: 

 

• Natuur-inclusief-bouwen bij nieuwe ruimtelijke initiatieven vanzelfsprekend onderdeel 
van de bouwopgave te laten zijn. 
 

 

Sonja Paauw  Mart oude Egbrink 

D66 Zwolle   PvdA 
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Motie: Bied de stad blijvende ontwikkelkansen 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord 
hebbende de beraadslagingen over de Begroting 2020. 
 
Constateert dat: 

- Het stadsontwikkelfonds is bedoeld om (tussentijds) initiatieven en projecten 
mogelijk te maken die een bijdrage leveren aan de sociale, economische en/of 
fysieke ontwikkeling van (delen van) de stad.  

- De beschikbare middelen in het stadsontwikkelfonds niet geoormerkt zijn. 
- Deze middelen drastisch zijn teruggebracht ten opzichte van voorgaande 

jaren.1 
  
Van mening dat: 

- De niet-geoormerkte middelen ruimte bieden aan initiatieven waar anders 
moeilijk(er) geld voor gevonden kan worden.  

- In een periode van financiële druk en transitie, ruimte voor initiatieven uit de 
stad van groot belang is.  

 
Draagt het college op:  

Om met een voorstel te komen waarin het stadsontwikkelfonds structureel 
wordt aangevuld met een vast bedrag vanuit de algemene reserve en dit 
conform te verwerken in de begroting. 

 
 
Mark Oldengarm  
D66 

                                                           
1 Van 2017-2019 was er 6,5 tot 9,4 miljoen beschikbaar, voor 2020 is dat 1,7 miljoen 



  M-2  

  

 

8 november 2019 

Motie: IJsselhallen: verkenning nieuwe evenementenhal 

 

Geconstateerd hebbende dat: 

• Het huurcontract van de IJsselhallen eind 2023 afloopt. 
• Het meerdere jaren duurt voordat er nieuwe hallen gebouwd zijn. 
• De raad nog geen uitspraak heeft gedaan over een (nieuwe) plek voor een 

evenementenhal in Zwolle. 
• Het college in 2020 wil starten met een gebiedsvisie voor de herontwikkeling 

van het gebied IJsselhallen e.o. 
• Het college in september 2019 met een marktstrategie voor nieuwe 

evenementenlocatie zou komen. 
• Het voor marktpartijen belangrijk is dat zij zekerheid krijgen over of en waar zij 

een evenementenhal kunnen exploiteren. 

 

Van mening dat: 

• De raad op korte termijn een besluit zou moeten nemen over de vraag of: 
Zwolle een grote evenementenhal wil en zo ja op welke locatie? 

 

Draagt het college op:  

Het eerste kwartaal 2020 een verkenning met verschillende opties voor te leggen 
aan de raad over de plek van een evenementenhal, op basis waarvan de raad een 
debat kan voeren en een besluit kan nemen over de vraag of Zwolle ruimte wil 
bieden aan een grote eventlocatie en zo ja op welke locatie.  

 

Sonja Paauw  Brammert Geerling 

D66   SP 
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Ondertunneling van de A28 als ‘next step’ voor Zwolle  
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2019, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Begroting 2020, 
 
overwegende dat: 
- de mondiale urbanisatie-trend niet aan Zwolle voorbij gaat en de verwachting is dat Zwolle 

gaat doorgroeien van de huidige ruim 128.000 naar zo’n 160.000-180.000 inwoners, 
- Zwolle derhalve een grote ruimtelijke ontwikkel-opgave heeft als het gaat om woningen, 

mobiliteit en leefbaarheid,  
- de rijkssnelweg A28 nu dwars door de stad loopt en daarmee een vervuilende en 

verstorende belemmering vormt voor de eenheid en leefbaarheid van de stad, 
- het Rijk onderzoek verricht naar het functioneren van de A28 tussen Amersfoort en 

Hoogeveen en een compleet beeld wil hebben van opgaven en oplossingsrichtingen voor een 
goede verkeersdoorstroming in de toekomst, 

- het Rijk in 2020 start met een Investeringsfonds voor onder andere infrastructuur en 
innovatie; 

 
van mening dat: 
- het in het kader van de groei van Zwolle nodig is om in de volle breedte scenario’s te 

ontwikkelen voor de ruimtelijke ontwikkeling, woningbouw, leefbaarheid en bereikbaarheid 
van de stad, 

- een mogelijke  ondertunneling van de Rijkssnelweg A28 voor het deel tussen oprit/afslag 
Zwolle Centrum en oprit/afslag Zwolle Noord een oplossing kan bieden voor het functioneren 
van de A28 en tegelijkertijd kansen creëert voor de groei van Zwolle, het creëren van een 
nieuw groen binnenstedelijk woonmilieu en het verbinden van de wijken Holtenbroek en Aa-
landen met Dieze en de binnenstad; 
 

roept het College op: 
in het kader van de groei van Zwolle scenario’s te ontwikkelen voor de ruimtelijke 
ontwikkeling, woningbouw, leefbaarheid en bereikbaarheid en daarbij aan te sluiten op 
kansen en vraagstukken rondom de A28 die zich voordoen bij het Rijk,  

 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
ChristenUnie  
Gerdien Rots 
 
 
Nota Bene 
Elders in het land zijn soortgelijke grote infrastructurele ingrepen gedaan, die de 
leefbaarheid enorm ten goede komen, zoals de Groene Loper in Maastricht (ondertunneling 
van zo’n 4 km A2 dwars door de stad) en Salland-Twentetunnel (zo’n 500 m tunnel N35) in 
Nijverdal. 
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Van vroem naar zoem 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 nov. ‘19, 
Gehoord de beraadslaging over de Begroting 2020, 
 
Overwegende dat: 
- Het aandeel elektrische auto’s sterk stijgt en in één jaar verdubbeld is (CBS) 
- In gemeenten als Maastricht, Groningen en Dieren (rond)wegen zijn ondertunneld 
- Dit positieve effecten heeft op de luchtkwaliteit en de beschikbare ruimte, voor 

wonen of recreatie 
 
Van mening dat: 
- De uitstoot van auto’s vanwege de overgang van ‘vroem naar zoem’ steeds minder 

een probleem wordt 
- Daarom vooral moet gekeken worden hoe automobilisten vlot en veilig door onze 

stad rijden richting 2050 
- Bij belangrijke verkeersaders en ruimtelijke ontwikkelingen Zwolle ambitie moet 

tonen om het verbeteren van bereikbaarheid te combineren met andere doelen 
- Ondertunnelen van belangrijke wegen auto’s op een andere manier door de stad laat 

rijden, waarbij er nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen kunnen ontstaan 
- Hierbij forse investeringen gedaan kunnen worden waarbij rekening wordt 

gehouden met lange doorlooptijden in samenwerking/cofinanciering met Provincie, 
Rijk en EU 

 
Verzoekt het College: 
- Op het gebied van Ruimtelijke Ordening en specifiek de bereikbaarheid via 

belangrijke (rond)wegen, concrete toekomstsambities te formuleren gericht op het 
ondertunnelen van wegen 

- Dit te combineren met een visie op de ontwikkeling van het betreffende gebied 
- Een plan van aanpak hierop niet later dan de PPN 2021-2024 naar de Raad te sturen  

 
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
 
Johran Willegers 
Thom van Campen  
 
 
VVD  
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Motie “Aanpak hardrijders”  

 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord de beraadslagingen over 

de Begroting 2020  

 

Overwegende dat: 

 

• Het Openbaar Ministerie randvoorwaarden stelt waaraan voldoen moet worden voordat kan 

worden gehandhaafd in verblijfsgebieden met een maximum snelheid van 30 of 60 

kilometer per uur; 

• Eén van die randvoorwaarde is dat “er sprake dient te zijn van objectieve 

verkeersonveiligheid en risico’s dat er verkeersonveilige situaties ontstaan; 

 

 

Van mening dat: 

 

• Er mogelijkheden zijn de verkeersveiligheid in verblijfsgebieden met een maximum 

snelheid van 30 kilometer te verbeteren; 

• Dit kan door in het Uitvoeringsplan Verkeersveiligheid nieuwe afspraken te maken over 

handhaving en aanpassing van de wegen die daarvoor in aanmerking komen; 

 

 Vraagt het College: 

 

• Het onderzoeken van handhaving en het eventueel aanpassen van (grijze) wegen, met 

prioriteit mee te nemen in het Uitvoeringsplan Verkeersveiligheid 2020. 

 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Namens Swollwacht   ChristenUnie 
 
 
          

Silvia Bruggenkamp   Ruben van de Belt 

Ron Klappe 
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De energie in Berkum houden  
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebbende de beraadslaging 
over de Begroting 2020,  
 
Constaterende dat: 
• Om Zwolle een duurzame en groene stad te maken het belangrijk is om aardgas uit te faseren 
• Deze warmtetransitie vraagt om het gericht leren van lessen in proefwijken, conform de 

aanpak van het Klimaatakkoord 
• In Zwolle Berkum aangewezen is als één van de prioritaire wijken, zeker vanwege het feit dat 

verschillende delen van de wijk overeenkomsten hebben met andere delen van de stad, 
waardoor de lessen breed toepasbaar zijn 

• Overheden in het land stevig inzet op ondersteuning van wijken die als eerste afkoppelen van 
aardgas, juist als zij niet in aanmerking kwamen voor subsidie uit het BZK Programma 
Aardgasvrije Wijken maar wel een aanvraag hebben gedaan 

• Het college bij het bespreken van de Warmtegids heeft aangegeven dat procesondersteuning 
van Berkum Energieneutraal zeer belangrijk is 

  
Overwegende dag:  
• Berkum Energieneutraal 2025 de eerste fase heeft afgerond met een Plan van Aanpak voor het 

vervolg 
• Deze volgende fase, waar het met name gaat over het organiseren van de bouwketen, 

bijbehorende financieringsinstrumenten en het inrichtingen van coöperatieve elementen in 
het energiesysteem van de wijk, gericht ondersteuning van experts nodig is 

• Er veel van vrijwilligers verwacht mag worden, maar als het gaat om een vraagstuk als de 
verduurzaming van de gebouwde omgeving er ook professionele betrokkenheid (met 
bijbehorende verantwoordelijkheden) nodig is 

• Deze met name in wijken die een pilot-functie, en waar dus de lessen voor overige wijken 
geleerd moeten worden, extra belangrijk is 

• Het momentum van Berkum Energieneutraal niet verloren mag gaan door gebrek aan juiste 
procesondersteuning, zowel met oog op de ambitie van de wijk als met de warmtetransitie in 
heel Zwolle 

  
Roept het college op: 
• Op basis van het projectplan Berkum Energieneutraal en in gesprek met de organisatie Berkum 

Energieneutraal 2025 de behoefte te inventariseren voor ondersteuning in de volgende fase 
• Verschillende mogelijkheden om de behoefte aan procesondersteuning van Berkum 

Energieneutraal te onderzoeken op haalbaarheid en daarover in gesprek te gaan met andere 
overheden 

• Daarover terug te koppelen aan de raad 
 

  
 
  
Ruben van de Belt                      David Hof              Sylvana Rikkert  Mart oude Egbrink 
ChristenUnie Zwolle                   D66 Zwolle             GroenLinks Zwolle PvdA Zwolle  
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Motie inzicht in energiemaatregelen bedrijven  

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebben de 
beraadslagingen over de Begroting 2020.  

Constaterende dat: 
• Het grootste deel van de landelijke energiebesparing moet worden gerealiseerd door 

bedrijven. In Zwolle gaat het om 68% van de totale besparing1 tot 2025;  
• Bedrijven vanuit de wet Milieubeheer verplicht zijn om energiebesparende maatregelen te 

treffen die zichzelf binnen 5 jaar terugverdienen; 
• Het merendeel (>70%) van deze (ongeveer 9002) bedrijven medio september 2019 niet 

voldeed aan deze plicht en daarmee in overtreding zijn; 
• Het college van mening is dat controles om van omgevingsdienst op de wet Milieubeheer 

een effectieve bijdrage leveren in het verminderen van het energiegebruik; 
• Het college voorstelt incidenteel middelen vrij te maken voor deze controles (€70.000 in 2020 

en €85.000 in 2021) en daarmee per jaar 10% van de bedrijven wil laten controleren; 
• Naast de controles ook op andere manier inzicht is en verkregen kan worden in de activiteiten 

van bedrijven op dit vlak, bv. door samenwerking in pilots, gebiedsgerichte aanpakken, etc.  
 

Van mening dat: 
• We geen tijd mogen verliezen aangezien 2025 dichtbij is; 
• Het daarom van belang is dat voor 2025 alle 900 bedrijven de maatregelen hebben genomen 

die verplicht zijn; 
• Voor de controlerende rol van de raad niet het aantal controles interessant is, maar vooral de 

mate waarin bedrijven voldoen aan de informatie- en energiebesparingsplicht, de energie en 
CO2 besparing die dit oplevert en de ontwikkelingen hierin; 

• De voorgenomen investering in controles, het jaarverslag van de omgevingsdienst en de 
monitor energietransitie hierin geen inzicht geven. 

Verzoekt het college:  
• Jaarlijks in de monitor energietransitie op te nemen: 

o Hoeveel en welk percentage van de bedrijven voldoen aan de informatieplicht; 
o In welke mate energiebesparende maatregelen zijn en worden getroffen door de 

bedrijven; 
o Met hoeveel bedrijven contact is geweest over deze maatregelen (via controles of op 

andere manieren). 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA    ChristenUnie   CDA   D66 

Mart oude Egbrink   Ruben van de Belt  Arjan Spaans  David Hof 

                                                           
1 Plan van aanpak 2018-2022 Zwolle geeft energie, pagina 9. 
2 Informatienota beantwoording art. 45 vragen CU over energiebesparing bij bedrijven & beantwoording 
schriftelijke vragen najaarsmoment 2019 
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Iedereen zit er warmpjes bij 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 nov. ‘19, 
Gehoord de beraadslaging over de Begroting 2020, 
 
Constaterende dat: 
 - Het college onderzoek doet naar de ontwikkeling van een geothermiebron, die de 

wijken Holtenbroek en AA-landen in de toekomst moet gaan voorzien van warmte 
 - Voor de kosten van warmteafname is afgesproken dat het NMDA (Niet Meer Dan 

Anders)-principe van toepassing is 
 - We in onze gemeente voorbeelden hebben van warmtenetten waarbij discussie is 

ontstaan over  prijsvorming en daarmee betaalbaarheid van warmte 
 - Het college een participatietraject opzet bij de ontwikkeling van de Warmteplannen 

in Holtenbroek, AA-landen en Berkum 
 
Van mening dat: 
 - Het belangrijk is om van Zwolle een duurzame stad te maken en daarom de 

afhankelijkheid van aardgas moet worden afgebouwd 
 - De transitie naar duurzame energieopwekking alleen succesvol kan verlopen als er 

voldoende draagvlak is en blijft onder de inwoners 
 - Dit draagvlak enkel tot stand komt als de energietransitie voor de inwoners 

behapbaar en betaalbaar is 
 - Het voor de inwoners van Zwolle onvoldoende duidelijk is welke (financiële) 

gevolgen de energietransitie voor hen heeft 
 
Verzoek het College:  
 - Bij de communicatie richting inwoners niet alleen “over” hen te praten, maar vooral 

“met” hen in gesprek te gaan. 
 - Daarbij naast verenigingen en woningcorporaties ook vooral aandacht te hebben 

voor de huiseigenaren en ondernemers 
 - Bij nieuwe initiatieven op het gebied van duurzame energievoorziening de 

voorwaarde mee te geven om de vaste en verbruikskosten jaarlijks te monitoren 
door middel van een benchmark met vergelijkbare projecten in andere gemeenten, 
om daarmee een beeld te hebben van marktconforme prijzen en buitenproportionele 
prijsstijging voor onze inwoners te voorkomen 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Jeroen Doornbos 
 
 
VVD 
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Zwolle,  
04 november 2019, 
 

Zuinig op- en met Zwolse maatschappelijke instellingen 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019 

gehoord de beraadslaging over de begroting 2020 

 
overwegende dat: 

 - We in Zwolle trots zijn op een grote groep maatschappelijke instellingen en 
organisaties, die helpen bij het aanpakken van maatschappelijke opgaven; 

 - Deze instellingen, zoals bijvoorbeeld het Dierenasiel,  vaak gehuisd zijn in panden 
die niet duurzaam zijn en een laag energielabel hebben; 

 - Deze instellingen daardoor een (zeer) hoge energierekening hebben; 
 - Het geld dat aan de energienota wordt besteed, niet ingezet kan worden voor het 

aanpakken van de maatschappelijke opgave. 
 

van oordeel dat: 
 - Maatschappelijke organisaties een wezenlijke bijdrage leveren aan onze sociale 

stad; 
 - We een gezamenlijke opgave hebben om de duurzaamheidsambities te realiseren, 

te beginnen bij het besparen van energie en daarbij zoveel mogelijk duurzaam 
opwekken; 

 - Maatschappelijke organisaties baat hebben bij een lagere energierekening, en ze 
vaak ook zeer bereid zijn duurzame maatregelen te treffen, mits daarvoor 
financiën beschikbaar zijn; 

 - Een lening onder goede voorwaarden ze hierbij enorm op weg kan helpen; 
 - Ze deze lening terug kunnen betalen met de kosten die bespaard worden op de 

energierekening; 
 - De duurzame maatregelen bij de instellingen een zeer zichtbaar goed voorbeeld 

kan vormen voor de omgeving en bezoekers. 
 

roept het college op: 
Te onderzoeken of het mogelijk  is om een revolverend fonds op te zetten voor 
het verstrekken van leningen onder gunstige voorwaarden voor 
duurzaamheidsmaatregelen (isolatie/duurzame opwek/’vergroenen’) voor 
Zwolse maatschappelijke instellingen. De resultaten van dit onderzoek te 
presenteren voor het voorjaarsmoment in 2020.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens GroenLinks     ChristenUnie  
Sylvana Rikkert      Ruben van de Belt 
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Zwolle, november 2019  

Warmtewinning uit afvalwater.  

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 
gehoord de beraadslaging over Begroting 2020.  

Constaterende dat:  

● Het gemeentelijke rioleringsplan 2016-2020 (GRP) afloopt in 2020.  

Overwegende dat:  
● Er in verschillende steden pilots zijn geweest met warmtewinning uit rioolwater 
● De ontwikkelingen op dit gebied op lange termijn kansrijk wanneer hier rekening mee 

gehouden wordt bij het onderhoud van riolen.  

Van oordeel dat:  
● Dit netwerk van warmte onder onze stad bij kan dragen aan de energietransitie.  

Roept het college op:  
● Voor het opstellen van het rioleringsplan een onderzoek te doen naar warmtewinning uit het 

rioolnet  
● De uitkomsten van dit onderzoek te verwerken in het rioleringsplan om deze kans niet te laten 

liggen.    

en gaat over tot de orde van de dag.  

Namens fractie GroenLinks 
Lennart Hartman  
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Warme lessen voor warmtenetten in Zwolle 
  
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebbende de beraadslaging 
over de Begroting 2020,  
 
Constaterende dat:  

• Het afbouwen van de afhankelijkheid van aardgas om woningen te verwarmen steeds meer 
op gang komt 

• Veel gemeenten, waaronder Zwolle, verkennen hoe een toekomstbestendige, duurzame en 
eerlijke warmtevoorziening eruit kan zien 

• De Warmtewet 2.0 daarin richting gaat geven 
•  Ook in Zwolle al ervaringen opgedaan zijn met afgegeven concessies voor warmtenetten in 

Breecamp, Muziekwijk, Spoorzone) 
• Elders in het land gemeenten ook warmtenetten geëxploiteerd worden zonder dat een 

aanbieder zich baseert op een concessie, en dus de facto geen monopoliepositie heeft maar 
moet concurreren 

  
Overwegende dat:  

• De lessen op het gebied van transparantie, het functioneren van een monopoliepositie in 
het ongereguleerde domein en de duurzaamheid van bestaande warmtenetten geleerd 
worden en aanleiding geven tot het actualiseren van de Warmtewet 

• Het zeer waarschijnlijk is dat de geactualiseerde Warmtewet een grote rol geeft aan de 
regionale netbeheerders als semi-publieke partijen om het belang van particuliere afnemers 
beter te borgen 

•  Deze aanpassingen niet, of maar gedeeltelijk, toepasbaar zijn voor bestaande warmtenetten 
waarvoor concessies uitgegeven zijn 

  
Verzoekt het college: 

• Bij de verkenning Organisatie van de Warmteketen—in aanvulling op stakeholders die 
betrokken zijn bij de verkenning Warmtegids en ontwikkeling geothermiebron—afnemers 
van bestaande warmtenetten te betrekken (Breecamp, Muziekwijk, Spoorzone) en nadien 
aan de deelnemers terug te koppelen hoe hun ervaringen verwerkt zijn  

• In de uitwerking van de verkenning ook te kijken naar hoe en op welke termijn bestaande 
warmtenetten verduurzaamd kunnen worden binnen een organisatie die aansluit op wat te 
verwachten is van nieuwe warmtenetten in termen van transparantie en eigenaarschap 
(conform uitwerking van de Warmtewet 2.0) 

• Daarin ook een scenario te verkennen waarin geen concessie wordt afgegeven maar 
aanbieders met elkaar concurreren  

• Hierover aan de raad terug te koppelen bij de Warmtegids  
 
 
 
 
 
Ruben van de Belt         Mart oude Egbrink                      Sylvana Rikkert   David Hof 
ChristenUnie Zwolle         PvdA Zwolle        GroenLinks Zwolle                 D66 Zwolle  
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Motie Minder afval  

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebben de 
beraadslagingen over de Begroting 2020.  

Constaterende dat: 
• Het grondstoffenbeleid cruciaal is voor het gemeentelijk duurzaamheidsbeleid en een circulaire 

economie; 
• Het Gemeentelijk Grondstoffenplan 2017-2020 als doelstelling heeft de hoeveelheid te 

verbranden restafval te verminderen tot 100 kg eind 2020; 
• Het college meer tijd nodig denkt te hebben en de ambitie van 100 kilo restafval doorschuift 

naar 2022;   
• Het doortrekken van de trend qua hoeveelheid restafval niet uitkomt op 100 kilo, maar op 

ongeveer 150 kilo1 in 2022; 
• In de begroting geen inhoudelijke onderbouwing en/of aanvullende maatregelen te vinden zijn 

waaruit blijkt hoe de 100 kilo wel gehaald wordt in 2022.  

Van mening dat: 
• Het verminderen en voorkomen van afval erg belangrijk is voor een circulaire economie waarin 

we afval als grondstof zien; 
• Meer afval (op termijn) tot meer kosten voor onze inwoners leidt; 
• Bij het niet realiseren van de doelstelling, er ook de mogelijkheid is om de inzet aan te passen in 

de plaats van het doel in tijd door te schuiven.  

Verzoekt het college: 
• Uit te werken welke (aanvullende) maatregelen er genomen (moeten) worden om de 

hoeveelheid restafval te reduceren tot 100 kilo in 2022 en hoe deze maatregelen bijdragen aan 
dat doel; 

• Daarbij ook een doorkijk te geven naar de doorwerking van maatregelen richting 2025 (ambitie 
2025 = 30 kilo); 

• De raad hierover in het voorjaar van 2020 te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA     D66     CDA 

Mart oude Egbrink    Mark Oldengarm   Arjan Spaans 

                                                           
1 239 kilo in 2012 en 184 kilo in 2018 betreft een gemiddelde daling van 9,17 kilo per jaar. Als we de 
prognose van 2019 (179 kilo) hier ook bij betrekken dan komt het gemiddelde uit op 8,57 kilo. 
Doortrekken van deze gemiddelden naar 2022 betekent een hoeveelheid restafval van 147 - 153 kilo.  
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Motie circulariteit toplaag kunstgrasvelden 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019, 
 
 
Overwegende: 
 

• Dat in 2020 drie toplagen van kunstgrasvelden vervangen gaan worden 
• Op een daarvan een pilot circulaire vervanging zal worden toegepast 
• Er één kunstgrasveld dat hiervoor in aanmerking komt reeds is aangewezen en de 

overige twee nader te bepalen zijn 
• De ervaringen hiermee  na ongeveer een jaar geëvalueerd gaan worden 
• Naar aanleiding hiervan een definitief besluit gaat worden genomen voor de 

vervanging op langere termijn 
• Zwolle waar mogelijk circulariteit wil toepassen teneinde -de kunstgrasvelden- zo 

duurzaam mogelijk te vervangen 
 
Van mening dat: 
 
Indien blijkt dat de pilot succesvol is geweest en mogelijkheden voor de toekomst biedt om 
in het vervolg alle kunstgrasvelden circulair te kunnen vervangen, het niet voor de hand 
liggend is om nu de twee overige velden in 2020 (niet circulair) te vervangen, maar uit te 
stellen tot 2021 indien dit kan en indien dit wenselijk is. 
 
Verzoekt het college: 
 
Te onderzoeken of het mogelijk en wenselijk is om het vervangen van de toplaag van de 
overige twee velden uit te stellen tot 2021. 
 
 
ChristenUnie  Swollwacht    GroenLinks 
 
Jolien Elshof-Rook Guido Pasman   Norman Finies 
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Motie Evaluatie Groene Agenda  

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebben de 
beraadslagingen over de Begroting 2020.  

Constaterende dat: 
• Behoud en versterking van ons groen en de daar aan gekoppelde biodiversiteit een belangrijke 

ambitie van dit college en de raad is; 
• De Groene Agenda  2015-2025 daartoe een belangrijk beleidskader is; 
• Groen een grote waarde van zichzelf heeft, maar ook steeds belangrijker wordt met het oog op 

een gezond leefklimaat, klimaatadaptatie en de energietransitie; 
• Er op diverse aspecten een afname is van de kwaliteit van ons groen1; 
• Het college vaak projecten en activiteiten wil benutten voor versterking van het groen; 
• De raad ook in toenemende mate aandacht vraagt voor groen en biodiversiteit (zie bv. moties 

m.b.t. bomen, soortenmanagementplan, groen in Assendorp, educatie dierenwelzijn, extra 
ambtelijke capaciteit ecologie, etc) 

 
Van mening dat: 

• Groen en biodiversiteit een volwaardig en zelfstandig doel is en moet zijn, naast de waarde die het 
heeft voor allerlei andere thema’s; 

• In tijden van een achteruitgang van de natuur in algemene zin en een groot toenemend belang 
van groen als middel voor andere doelen, het belangrijk is scherp te blijven op de toereikendheid 
van bestaande langjarige beleidskaders; 

• De Groene Agenda bijna halverwege de uitvoeringstermijn is en tevens niet helemaal meer up-to-
date is. Denk aan teksten als: ‘’Zwolle blijft naar verwachting in de toekomst licht groeien’’;  

• Het goed zou om in dat kader de Groene Agenda 2015-2025 te evalueren. 

Verzoekt het college: 
• Om een evaluatie van de Groene Agenda 2015-2025; 
• Waar nodig ook andere beleidskaders te betrekken in die evaluatie (Groenbeleidsplan, Groene 

Kaart, bomenverordening en landschapsontwikkelingsplan); 
• In aanvulling op de evaluatie met mogelijke voorstellen te komen voor een versterking van het 

groen en de biodiversiteit, en in die voorstellen ook te betrekken een uitbreiding van de 
ambtelijke capaciteit ecologie ten behoeve van advisering groen- en biodiversiteisbeleid, 
deskundigheidsbevordering en voorlichting en educatie naar inwoners en instellingen van Zwolle. 

• De evaluatie en voorstellen voorafgaand aan of tijdens de PPN aan de raad voor te leggen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA     D66  

Mart oude Egbrink    Sonja Paauw 
Herman Sieben 

                                                           
1 Zo is er een afname van de tevredenheid over recreatieruimte, afname van tevredenheid over de hoeveelheid 
groen en is er een kleine afname van het aantal bomen in Zwolle. Op biodiversiteit scoren we ten opzichte van 
andere gemeenten goed, maar in algemene zin is er sprake van een grote afname van de biodiversiteit. 



 M-15 

 
 
 
Zwolle,  
4 november 2019 
 

Wilde bijen en andere bedreigde insecten beter bijhouden en 
beschermen 

 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019 

gehoord de beraadslaging over begroting 2020 

 
overwegende dat: 
 - het om verschillende redenen, bijvoorbeeld de landbouwgiffen neonicotinoïden en 

glyfosaat, slecht gaat met insecten zoals wilde bijen en zweefvliegen in Nederland; 
 - deze diersoorten van groot belang zijn voor de Nederlandse biodiversiteit en het 

bestuiven van gewassen; 
 - steden als Zwolle ten opzichte van het platteland hierdoor steeds meer de functie van 

een soort Ark van Noach gaan vervullen; 
 - deze soorten echter niet specifiek gemonitord worden zodat we niet weten of de 

Zwolse Ark ook daadwerkelijk zo effectief mogelijk werkt zolang als nodig is; 
 - het coalitieakkoord de ambitie heeft om waar mogelijk de biodiversiteit te 

bevorderen; 
 
van oordeel dat: 
 - beter inzicht nodig is hoe het met deze soorten in Zwolle en in het naastgelegen 

(agrarische) buitengebied gaat; 
 - met relatief eenvoudige middelen, zoals bijvoorbeeld de nationale bijentelling, op 

korte termijn al een beter globaal beeld kan worden gekregen; 
 - gezien de ernst van de problematiek ook diepgravender en wetenschappelijk 

representatief onderzoek gewenst is om de biodiversiteit van onze stad en 
buitengebied te meten; 

 - een gerichte visie op behoud van biodiversiteit kan worden geschreven, in aanvulling 
op het verfijnen/faseren van het Zwolse maaibeleid;  

 
roept het college op: 
1.) te onderzoeken hoe de stand van wilde bijen en andere bedreigde insecten  
beter kan worden gemonitord in Zwolle en haar buitengebied; 
2.) de uitkomsten hiervan en eventuele daarbij komende kosten vóór het 
voorjaarsmoment voor te leggen aan de raad; 
3.) te komen met een brede visie op behoud op biodiversiteit in relatie tot 
insectensterfte en deze voor te leggen aan de raad; 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks 
Eildert Noorda 
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8 november 2019 

Motie: Toekomstplan Nooterhof; vaart er in 

 

Geconstateerd hebbende dat: 

- Er in de begroting van 2020 niks staat over de toekomst van de Nooterhof 
- Er in maart 2019 al gemeld werd dat er op korte termijn een plan voor de 

toekomst van de Nooterhof zou komen. 

 

Van mening dat: 

- De Nooterhof een plek moet blijven waar natuur en milieu centraal staat, waar 
de Zwolse jeugd vertrouwd kan raken met de natuur en bijpassende thema’s 
als klimaatadaptie. 

- Ook verenigingen zoals de milieuraad, Thales (astronomie), KNNV etc hier 
een plek zouden moeten kunnen krijgen. 

- Het te lang duurt voordat er een plan is en er nu daadwerkelijk een 
toekomstplan voor de Nooterhof moet komen in 2020. 

 

Draagt het college op:  

- Om uiterlijk in april 2020 een plan voor te leggen voor de toekomst van de 
Nooterhof incl. benodigde middelen.  

 

 

Sonja Paauw  Brammert Geerling Arjan Spaans Mart oude Egbrink 

D66   SP   CDA   PvdA 
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Zwolle in zwang 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 nov. ‘19, 
Gehoord de beraadslaging over de Begroting 2020, 
 
Constaterende dat: 
- Het College de toeristenbelasting in 2020 verhoogt met 15% voor campings en 50% 

voor hotels 
- Uit het Toeristisch Imago Onderzoek 2018 blijkt dat Zwolle in zwang is, maar zich 

qua toeristisch imago kan versterken ten opzichte van andere middelgrote steden  
 
Van mening dat: 
- Zwolle een schat aan ondernemers-, inwoners-, en cultuurinitiatieven heeft die 

Zwolle in potentie een grote trekpleister maken 
- Deze initiatieven veel meer dan nu op elkaar afgestemd kunnen worden om Zwolle 

zodoende nóg aantrekkelijker te maken als bezoek- en verblijfplaats voor toeristen 
- Een stad van de omvang en kwaliteit van Zwolle een hoogstaand toerismebeleid 

verdient  
 
Verzoekt het College: 
- Vóór de PPN 2021-2023 onderzoek te doen naar de omvang van het toeristisch 

bezoek aan Zwolle, naar verschillende kenmerken als vervoermiddel, bezoekduur, 
ondernomen activiteiten en bestedingen en naar zaken die toeristen in Zwolle nog 
missen 

- Bíj de PPN 2021-2023 met een door (horeca)ondernemers, bewoners en culturele 
instellingen gedragen Toerismevisie te komen die de basis vormt voor een 
hoogstaand, geactualiseerd Toerismebeleid 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Thom van Campen  Guido Pasman Sonja Paauw  Jolien Elshof 
 
 
VVD    Swollwacht  D66   ChristenUnie 
 

x-apple-data-detectors://1/
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Motie: Onderzoek naar kansen op de maatschappelijke arbeidsmarkt 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord hebben de 
beraadslagingen over de Begroting 2020.  
 
Constaterende dat: 
- Er in Zwolle in vergelijking met andere steden relatief weinig mensen uit de bijstand stromen; 
- Er veel banen zijn, maar er een mismatch is tussen vraag en aanbod; 
- De Human Capital Agenda (HCA) werkgevers en hun personeelsbehoefte aan kop plaatst; 
- Dit tot nu toe niet zorgt voor een verhoogde uitstroom uit de bijstand; 
- Er een substantieel aantal Zwollenaren langdurig in de bijstand zit. 
 
Van mening dat: 
- Er in aanvulling op de vacatures in de huidige arbeidsmarkt voldoende werk is op het gebied van 
onder meer zorg, beheer en onderwijs waar de samenleving behoefte aan heeft, maar dit momenteel 
niet tot uitdrukking komt in vacatures (bv vanwege de manier waarop middelen zijn georganiseerd) 
- Deze werkzaamheden niet/onvoldoende worden meegenomen in de werkgeversgericht benadering 
binnen de HCA 
- er wel kansen liggen om mensen die langdurig in de bijstand zitten toch te kunnen matchen met 
maatschappelijk relevante werkzaamheden; 
- er tegelijkertijd meer inzicht moet komen in de capaciteiten van mensen die langdurig in de bijstand 
zitten om ook hier matches te kunnen maken. 
 
Roept het college op: 
- Samen met de doelgroep, met de wijken en maatschappelijke en mogelijk ook commerciële 
organisaties te onderzoeken aan welke andere aanvullende werkzaamheden behoefte is in de 
samenleving; 
- de vaardigheden van deze doelgroep te onderzoeken, wat voor type banen daarbij past bijv. qua 
aantal uren per week en hoe dit aansluit op die werkzaamheden waar de samenleving aanvullend 
behoefte aan heeft; 
- hierover voor de PPN 2021-2023 te rapporteren aan de raad. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
PvdA  SP  D66 
Patty Wolthof Bert Sluijer Sonja Paauw 
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Weten wat mogelijk is (Simpel Switchen) 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 nov. ‘19, 
Gehoord de beraadslaging over de Begroting 2020, 
 
Constaterende dat: 
- Er een eerste stap gemaakt is met het pro-actief kijken naar de mogelijkheden in de 

participatieketen van inwoners in de bijstand (kandidaten) en de eerste reacties positief zijn 
- Door middel van de Passage een goed totaalbeeld gemaakt kan worden van de 

mogelijkheden van nieuwe kandidaten door de samenwerking in de keten van 
Inkomensondersteuning, Tiem en het Sociale Wijkteam 

- Vanuit het Ministerie SZW het project Simpel Switchen loopt om de overgang voor alle 
doelgroepen in de participatieketen beter te laten functioneren; WMO Dagbesteding -> 
Beschut Werk -> Banenafspraak/Garantiebanen  -> Regulier Werk met begeleiding -> 
Regulier Werk 
 

Van mening dat: 
- Er een diversiteit aan regelingen is binnen de participatiewet en de overgang tussen deze 

verschillende regelingen vloeiend zou moeten functioneren, zodat de kandidaat er geen 
hinder van ondervindt 

- De mogelijkheden van en voor zowel werkgevers als kandidaten (nog) onvoldoende in beeld 
zijn 

- Door de samenwerking in de keten deze mogelijkheden sneller duidelijk kunnen worden en 
deze mogelijkheden gerichter opgepakt kunnen worden 

 
Verzoekt het College: 
- De nieuwe manier van werken in de keten met de Passage en het project Simpel Switchen zo 

duidelijk en eenvoudig mogelijk actief te communiceren en daarbij ook de mogelijkheden 
voor reeds aanwezige kandidaten te benoemen, met als doel alle kandidaten binnen de 
bijstand op deze manier in beeld te hebben 

- Daarover terug te rapporteren aan de raad voor de PPN van 2021-2023 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Annemee van de Klundert 
 
 
VVD  
 
 
 
 
https://www.divosa.nl/onderwerpen/simpel-switchen-de-participatieketen 
Met het project ‘Simpel Switchen in de Participatieketen’ willen Divosa en het ministerie van SZW 
een beweging in gang zetten om overgangen in de participatieketen te versoepelen. Dan kan het 
gaan om inkomstenonzekerheid bij het aanvaarden van werk, of overgangen tussen dagbesteding, 
beschut werk, de banenafspraak en regulier werk. 

https://www.divosa.nl/onderwerpen/simpel-switchen-de-participatieketen
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Motie Zwols in de Zorg  
 
 

 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019 , gehoord de beraadslagingen over 

de Begroting 2020  

 

Overwegende dat: 
 

• Uit onderzoek is gebleken dat het gebruik van streekstaal in de zorg een meerwaarde 
heeft voor mensen die van zorg afhankelijk zijn; 

• Er geboren en getogen Zwolse ouderen zijn, die met het ouder worden meer en meer 
terugvallen op de taal die zijn als eerste hebben horen spreken, en zelf spreken: het 
Zwols; 

• Deze Zwolse ouderen er moeite mee hebben, dat zij niet meteen begrepen worden, zich 
daardoor ongemakkelijk voelen in contacten (met hulpverleners) en zelfs zorg mijden 
want “zie verstaon mie toch niet”; 

  
Van mening dat: 
 

• Ouderen gehoord en begrepen moeten worden want dit is van enorme waarde voor hun 
welzijn en levensgeluk; 

• Zeker ouderen met dementie, vaak terug vallen op hun eerste taal; 
• De Zwolse ouderen die te maken hebben met ervaringen van niet begrepen te worden, 

die zich daardoor ongemakkelijk voelen in contacten en daarom contacten zelfs mijden, 
terwijl ze die hard nodig hebben, op onze steun moeten kunnen rekenen; 

 
 
Roept op dat: 
 

• Het College (bij voorkeur met gebruikmaking van de expertise van de IJsselacademie)  
onderzoekt of het gebruik van het Zwols in de contacten tussen zorgvragers en zorggevers 
meer gestimuleerd en vooral gerealiseerd kan worden. 

 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Namens Swollwacht   ChristenUnie    VVD 
 
 
 
Silvia Bruggenkamp   Reinier Mulder    Thom van Campen
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Motie: Beleid evenredige verdeling zorgwoningen in wijken 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019. 

Vanuit ons sociaal beleid geldt dat we willen streven naar een inclusieve samenleving, dat er voor 
iedereen een plek moet zijn. Echter dan moet er wel gekeken worden naar de evenredige verdeling 
van zorgwoningen in wijken. 

Overwegende dat: 

• In bepaalde wijken de sociale situatie slechter is dan in andere wijken. 
• In bepaalde wijken frequente meldingen van overlast rond zorgwoningen in combinatie met 

andere soorten panden sterker is dan in andere wijken. 
• Er beter gestuurd moet worden op de evenredige verdeling van zorgwoningen in combinatie 

met andere soort panden die tot overlast leiden in wijken. 

Van mening dat: 

• Momenteel geen actief beleid is op evenredige verdeling van zorgwoningen in wijken. 
• Zwolle voor iedereen toegankelijk moet zijn, dat er een verantwoorde spreiding over de stad 

van zorgwoningen en ander soort panden moet zijn. 
 

Verzoekt het College: 

• Het formuleren van een plan van aanpak om tot een gebalanceerde en betere verdeling in 
wijken, van zorgwoningen en ander soort panden die tot overlast kunnen zorgen, te denken 
aan studentenhuizen, opvang gedetineerden ect. en deze voor te leggen aan de raad.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van  

Swollwacht 

Evelina Bijleveld  

Jeffrey Satoor de Rotas 
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Motie : Zorgwoningen bij recht niet (meer) toe te staan in Zwolle 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019. 

Vanuit ons sociaal beleid geldt dat we willen streven naar een inclusieve samenleving, dat er voor 
iedereen een plek moet zijn. Omdat er in Zwolle “zorgelijke zorgaanbieders” actief zijn, wensen wij 
een wijziging bestemmingsplan die erop toe ziet dat het wonen in een zorgwoning niet (meer) bij 
recht toe te staan. Deze wijziging moet erop toezien dat “zorgelijke zorgaanbieders” minder kans 
krijgen om zorg te leveren aan kwetsbare mensen in Zwolle. 

Overwegende dat: 

• In bepaalde wijken de sociale situatie slechter is dan in andere wijken. 
• In bepaalde wijken meer overlast ervaren wordt door zorgwoningen dan in andere wijken. 
• Er te weinig regie is op het aantal zorgwoningen en het toekennen hiervan. 
• Het beter is om aan de voorkant actief te sturen op het toekennen van zorgwoningen. 

Van mening dat: 

• Om regie te houden op het toekennen van het aantal zorgwoningen in Zwolle er een 
wijziging van het bestemmingsplan dient te komen, waarbij erop wordt toegezien dat wonen 
in zorgwoningen niet (meer) bij recht toe te staan. 

• Dit verplicht zorgaanbieders om met een degelijk plan te komen, alvorens kwetsbare mensen 
te kunnen contracteren m.b.t een zorgwoning. 

• Er met gegronde redenen vergunningen m.b.t. zorgwoningen geweigerd kunnen worden op 
gronden van: 
het straat- en bebouwingsbeeld 
de woonsituatie 
de verkeersveiligheid 
de milieustraat 
de gebruikersmogelijkheden van aangrenzende gronden 
de parkeersituatie 
de sociale veiligheid 
 

Verzoekt het College: 

• Erop toe te zien, dat er een duidelijke en effectieve screening komt waardoor het oneigenlijk 
gebruik van zorgwoningen niet meer mogelijk wordt. Dat er een wijziging bestemmingsplan 
wordt voorbereidt voor het gehele grondgebied van de gemeente Zwolle. Dat deze in 
voorbereiding zijnde wijziging van het bestemmingsplan erop toeziet het wonen in een 
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zorgwoning niet (meer) bij recht toe te staan. Onder zorgwoning verstaan wij een woning die 
gekoppeld is aan een zorgfunctie ten behoeve van de bewoner(s) met een geïndiceerde 
zorgbehoefte. Daarbij bovenstaande toepassingsvoorwaarden op te nemen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van  

Swollwacht 

Jeffrey Satoor de Rotas 
Evelina Bijleveld 
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Motie: Specifiek maken vergunnen m.b.t. zorgwoningen 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019. 

Vanuit ons sociaal beleid geldt dat we willen streven naar een inclusieve samenleving, dat er voor 
iedereen een plek moet zijn. Echter vinden wij dat vergunningen m.b.t. zorgwoningen niet 
overdraagbaar mogen zijn aan “zorgelijke zorgaanbieders”. 

Overwegende dat: 

• Er geen specifiek beleid is op het vergunnen van zorgwoningen. 
• In bepaalde wijken de sociale situatie slechter is dan in andere wijken. 
• We moeten voorkomen dat zorgwoningen in de wijk overgedragen kunnen worden aan 

“zorgelijke zorgaanbieders”. 

Van mening dat: 

• Omdat er in bepaalde wijken de sociale situatie slechter is dan in andere wijken, het college 
hier rekening mee dient te houden m.b.t. het verlenen van vergunningen m.b.t. 
zorgwoningen. 

• Door een vergunning specifiek te maken, de gemeente voorkomt dat zorgwoningen 
overgedragen kunnen worden aan “zorgelijke zorgaanbieders”. 
 

Verzoekt het College: 

• Te onderzoeken of het specifiek maken van een vergunning realiseerbaar is. Bijvoorbeeld een 
vergunning wordt verleend voor: de opvang voor voormalig gedetineerden. Met als doel dat 
er geen andere doelgroep in gevestigd kan worden, nu en in de toekomst. 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Namens de fractie van  

Swollwacht 

Evelina Bijleveld  

Jeffrey Satoor de Rotas 
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Motie kwaliteit bewindvoering  
 
 
Overwegende dat  
 - Gemeenten geen grip hebben op de instroom, uitstroom en kwaliteit van beschermings-

bewind terwijl zij de ondersteuning wel financieren. De rechter beoordeelt en wijst toe 
 - de kwaliteit van bewindvoerders enorm verschilt en de ervaring leert dat niet alle be-

windvoerders het belang van hun client voor ogen hebben  
 - Er geen wet is die bewindvoerder verplicht om met de schulden van hun client aan de 

slag te gaan 
 
Van mening dat  
 - Zwollenaren met bewindvoerder recht hebben op goede ondersteuning zodat ze uit de 

schulden en armoede komen 
 - Een convenant zou kunnen helpen om in- en uitstroom, kwaliteit en duur van bescher-

mingsbewind beter te regelen 
 
Roept het college op 
- om bewindvoerders die aantoonbaar werk maken van het verkorten van trajecten, het 
reduceren van de schuldenlast van hun cliënten, en/of toewerken aan afschaling naar lich-
tere vormen van inkomensbeheer te belonen voor goed gedrag middels een financiële 
prikkel en het werken met ‘preferred supplierschap’ 
- En om te onderzoeken of een convenant met bewindvoerderskantoren kan bijdragen aan 
betere ondersteuning van Zwollenaren met schulden. 
 
 
Wietse de Boer 
ChristenUnie 
 
 
 
 
 
Toelichting: 
Formeel heeft de gemeente géén regie op de toewijzing van beschermingsbewind, dit wordt immers door de rechtbank 
toegewezen. Echter kan bij de aanvraag reeds een bewindvoerder worden aanbevolen, ook door de medewerkers van 
de gemeentelijke Schulddienstverlening, sociale raadslieden, maatschappelijk werkers, etc. 
 
De gemeente kan op basis van goede ervaringen, of intentie afspraken met bewindvoerders komen tot een lijst van 
bewindvoerders die zij, rechtstreeks dan wel via maatschappelijke partners, aan de kwetsbare inwoners van Zwolle 
willen aanbevelen. Zo heeft de gemeente Rotterdam met bewindvoerders een ‘samenwerkingsconvenant’ opgesteld, zie 
ook https://www.volkskrant.nl/columns-opinie/prikkel-bewindvoerders-om-mensen-daadwerkelijk-uit- schulden-te-
helpen~bcaf7c6c/ 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Geen instortgevaar voor opbouwwerk maar een stevig fundament.              
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019.   
Aan de orde: Begrotingsstukken 2020.     
 
 
Overwegende dat: 
 Het college zelf in zijn informatienota van september 2017 het belang van opbouwwerk benadrukt. 
 Het college al sinds de zomer van 2017 de bezetting van het opbouwwerk in kaart brengt, 

onderzoekt, beoordeelt, weegt en monitort.  
 Het college in 2019 geen perspectief wilde bieden om ‘niet vooruit te willen lopen op de discussie’.  
 Het college nu stelt dat 2020 gebruikt gaat worden om te beoordelen óf en hoe de bestaande (intern 

door Travers zelf vrijgemaakte 2 FTE) opbouwwerkers structureel worden ingevuld.  
 
Van mening dat: 
 Het college niet alleen het aanstellen van 2 extra FTE opbouwwerkers opnieuw voor zich uitschuift,  

maar nu dus ook de bestaande (intern door Travers vrijgemaakte) opbouwwerkers ter discussie stelt. 
 Over het nut van opbouwwerk en de resultaten daarvan geen discussie is.  
 Juist het aanstellen van 2 extra FTE opbouwwerkers noodzakelijk is om te komen tot een meer 

verantwoorde bezetting van opbouwwerkers over alle stadsdelen in Zwolle. 
 Daardoor een flexibele inzet van deze bezetting gerealiseerd kan worden waardoor meer preventieve 

inzet gepleegd kan worden in die buurten waar dat nodig is.  
 Preventie nou juist één van de cruciale aspecten uit de hervormingsagenda van het college zelf is. 
 Daardoor sociale problematiek wordt voorkomen of in een vroeg stadium aangepakt, met als 

resultaat minder zware maatregelen, minder kostbare oplossingen en een betere leefomgeving.    
 De capaciteit van het opbouwwerk daarom zo spoedig mogelijk moet worden veiliggesteld.   

 
De Zwolse gemeenteraad roept het college op:  
 Op korte termijn te onderzoeken hoe de bestaande (intern door Travers vrijgemaakte) 

opbouwwerkers structureel kunnen worden toegevoegd en 2 FTE extra opbouwwerkers kunnen 
worden aangesteld en gefinancierd. 

 Hierover tijdig voor de perspectiefnota 2021-2024 verslag uit te brengen aan de raad.  
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de SP;      Namens de PvdA;   
Bert Sluijer        Patty Wolthof      
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Zwolle,  
04 november 2019, 
 

Zwolse visie op voedselverspilling versus voedselarmoede 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019 

gehoord de beraadslaging over de begroting 2020 

 
overwegende dat: 
 - voedselverspilling een hardnekkig sociaal, economisch en ethisch 

duurzaamheidsprobleem is; 
 - voedseltekort voor Zwollenaren die leven onder de armoedegrens zelfs in het 

economisch welgestelde Zwolle ook een hardnekkig en ethisch probleem is dat zelfs 
raakt aan de rechten van de mens; 

 - er dagelijks in Zwolle voor vele duizenden euro’s aan eten wordt doorgedraaid; 
 - voedselbank Zwolle zich al keihard inzet om talloze Zwollenaren wekelijks van 

voedselpakketten te voorzien; 
 - mensen met acuut voedseltekort soms net niet in regels of tijden te vatten of te 

helpen zijn; 
 - De app ‘too good to go’ een prachtige bijdrage kan leveren aan het verminderen van 

voedselverspilling; 
 
van oordeel dat: 
 - het in navolging van het initiatief ‘vers en vrij’ in Den Haag kan helpen dat er in 

Zwolle altijd voedsel voor een minimaal bedrag voorhanden is; al is het maar een pak 
sap, een appel of broodje kaas dat anders wordt weggegooid; 

 - een automaat op een veilige maar discrete plek die dag en nacht beschikbaar is kan 
bijdragen aan een stad zonder voedseltekorten; 

 - de gemeente samen met Zwolse ondernemers een visie op het verminderen van 
voedselverspilling kan opstellen; 

 
roept het college op: 
 
samen met Zwolse ondernemers tot een visie te komen op het verminderen van 
voedselverspilling en te onderzoeken of een Zwolse variant van ‘vers en vrij’ 
mogelijk is 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks 
Eildert Noorda 
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Motie “Veilige straten in Zwolle”  

 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019, gehoord de beraadslagingen over 

de Begroting 2020 

 

Overwegende dat: 

 

• Uit diverse recente onderzoeken blijkt dat een groot deel van de mensen binnen onze 

samenleving dagelijks wordt geconfronteerd met intimiderend gedrag op straat; 

• Vrouwen, meisjes en leden van de LHBTI gemeenschap regelmatig worden geïntimideerd 

op straat. Zij worden bijvoorbeeld uitgescholden of krijgen te maken met agressieve 

seksueel expliciete opmerkingen; 

• Het waarschijnlijk is dat met de groei van Zwolle, ook straatintimidatie en seksuele 

intimidatie zullen toenemen; 

• Dit ontoelaatbaar is; 

 

Van mening dat: 

• Zwollenaren zich veilig moeten weten en voelen; 

• Straatintimidatie en seksueel intimiderend gedrag ontoelaatbaar zijn; 

• De onderwerpen straatintimidatie en seksuele intimidatie in openbare ruimtes 

bespreekbaar moeten worden gemaakt onder de verschillende bevolkingsgroepen; 

• Het nodig is dat het College een strategie ontwikkelt die straatintimatie/seksuele intimatie 

tegen gaat; 

• Verbinding met het project “Safe Streets” hiervan onderdeel kan zijn; 

 

 Vraagt het College: 

 

• Een strategie te ontwikkelen die beoogt straatintimidatie en seksuele intimidatie, voor de 

groepen in Zwolle die dit treft, tegen te gaan; 

• Daarbij speciale aandacht te schenken aan de LHBTI-gemeenschap; 

• Te overwegen of verbinding aan het project “Safe Streets” en daarmee een “Safe Streets-

gemeente” te worden, onderdeel van deze strategie kan zijn; 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Namens Swollwacht   VVD 
          

Silvia Bruggenkamp   Thom van Campen 

Jeffrey Satoor de Rootas  
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Zwolle,  
4 november 2019 
 
 
 

Alle Zwolse cultuur en evenementen in één agenda  
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019 

gehoord de beraadslaging over de Begroting 2020 

 
overwegende dat: 
 - Zwolle in tegenstelling tot andere steden nog steeds geen complete en inspirerende 

online cultuur- en evenementenkalender heeft; 
 - een compleet cultureel overzicht niet alleen een aanwinst is voor Zwollenaren, maar 

de stad ook aantrekkelijker maakt voor dagjesmensen en toeristen; 
 - gesubsideerde culturele instellingen zoals de Stadkamer, Odeon/De Spiegel, Hedon, 

Allemaal Zwolle, maar ook Zwolle Marketing beschikken over kennis en systemen om 
hun eigen aanbod professioneel te promoten en te verkopen; 

 
van oordeel dat: 
 
 - Een samenwerking van deze organisaties kan leiden tot een complete, effectieve en 

aantrekkelijke culturele agenda; 
 - een professionele online marketingsamenwerking ook kleinere culturele initiatieven 

laagdrempelig kan helpen aan meer bereik; 
 - redactionele inhoud een agenda niet alleen levendig maakt, maar ook een kans biedt 

aan de stad Zwolle om zich beter te profileren op thema's als geschiedenis, 
architectuur, zingeving en ecologie. 

 
roept het college op: 
 
1.) werk te maken van een online marketingsamenwerking samen met de grote 
culturele spelers 2.) in te zetten op één complete en inspirerende Zwolse online 
culturele agenda 3.) daarvan ook kleine culturele initiatieven te laten 
profiteren. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks 
Eildert Noorda 
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Motie | Alle stemlokalen toegankelijk voor 2021 
 

Onderwerp: Begroting 2020 
 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 8 november 2019, 
 
Overwegende dat  

 - de gemeente verantwoordelijk is voor de toegankelijkheid van alle 
stemlokalen. 

 - het VN verdrag Handicap per 14 juli 2016 in werking is getreden, waardoor de 
rechten worden gewaarborgd van mensen met een beperking.  

 - een groot aantal stemlokalen in Zwolle nog niet toegankelijk is voor mensen 
met een beperking. 

 - er een bedrag van 45.000 euro beschikbaar wordt gesteld om 11 (alleen 
gemeentelijk vastgoed) van de 70 stemlokalen toegankelijk te maken voor 
mensen met een beperking. 

 - Een bedrag van ongeveer 350.000 euro nodig is om de overige stemlokalen 
toegankelijk te maken. 

 - de stemlokalen in particuliere gebouwen is opgeroepen hun stemlokalen 
toegankelijk te maken. 

 - in het najaar van 2020 een schouw gaat plaatsvinden om de toegankelijkheid 
van alle 70 stemlokalen te toetsen. 

 
Van mening dat  

 - bij de schouw, de werkgroep toegankelijk Zwolle, van advies kan dienen om 
creatieve en effectieve oplossingen te vinden waardoor de toegankelijkheid 
van alle stemlokalen in Zwolle voor 2021 is verbeterd.  

 
Roept het college op 

 - om te zoeken naar creatieve oplossingen, met hulp van de werkgroep 
Toegankelijk Zwolle, dat voor 2021 zoveel mogelijk alle stemlokalen in Zwolle 
toegankelijk is voor iedere stemgerechtigde kiezer, ook voor de kiezers met 
een beperking.  

  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Reinier Mulder 
ChristenUnie Zwolle 
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8 november 2019 

Motie: democratie in de raad 

 

Geconstateerd hebbende dat: 

• De raad tijdens de raadsretraite in 2018 heeft uitgesproken dat ze meer aan 
de voorkant meegenomen wil worden. 

• Het idee is om dit d.m.v. startnotities / opinienota’s met scenario’s in 
voorstellen te doen. 

• We heel weinig gebruik maken van opinienota’s 

Van mening dat: 

• De raad meer aan de voorkant meegenomen zou moeten, zeker bij 
belangrijke beslissingen zoals bezuinigingen en investeringen  

 

Draagt het college op:  

• Aan het einde van het eerste kwartaal 2020 een opinienota met 
keuzemogelijkheden voor wat betreft investeringen en/of bezuinigingen aan de 
raad voor te leggen in opmaat naar de  Perspectiefnota 2021-2024. 

• Vaker dan afgelopen jaren met startnotities en opinienota’s te komen. 

 

 

Sonja Paauw  Brammert Geerling  Patty Wolthof 

D66   SP    PvdA 
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8 november 2019 

Motie: verbeteren kwaliteit raadsstukken 

 

Geconstateerd hebbende dat: 

• De leesbaarheid en begrijpelijkheid van raadsstukken beter kan 

Van mening dat: 

• Raadsstukken begrijpelijk en leesbaar moeten zijn voor raadsleden en 
inwoners 

• Dit niet altijd het geval is 
• Raadsleden goed aan kunnen geven wat er beter kan door feedback te geven 

op een aantal raadsstukken 

 

De raad spreekt uit dat: 

• Dat, om de leesbaarheid en de begrijpelijkheid van raadsstukken te 
bevorderen, er een inventarisatie van verbetervoorstellen wordt uitgevoerd en 
dat het resultaat van de inventarisatie in het eerste kwartaal van 2020 aan de 
raad wordt voorgelegd. 
 

 

Sonja Paauw  Patty Wolthof 

D66   PvdA 



 

 

      Zwolse vragenuurtje  

 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 8 november 2019  

Gelezen hebbende de begroting 2020  

 

Overwegende dat: 

- De overheden steeds meer taken bij andere instanties neerleggen  

- De ombudsman recent aangaf dat burgers verdwalen en vastlopen en de overheid oproept 

om haar verantwoordelijkheid te nemen, in de vorm van een loket 

- Dit niet alleen bij de landelijke overheid het geval is, maar ook bij de lokale overheden 

- De Zwollenaren die hier de meeste last van ondervinden vaak ook diegenen zijn die de 

meeste ondersteuning nodig hebben 

 

Van mening dat: 

- Burgers steeds minder goed weten waar ze terecht kunnen met hun vragen 

- De overheid gevoelsmatig steeds verder van de burger af komt te staan 

 

Roept het college op: 

- Te onderzoeken of het mogelijk is de website van de gemeente te voorzien van een digitaal 

loket in de vorm van een chatfunctie en een ruimte in te richten waar burgers terecht 

kunnen met hun vragen en indien nodig kunnen worden doorverwezen. 

- Bij dit onderzoek mee te nemen dat de mogelijkheden die er binnen Zwolle bestaan voor 

ondersteuning van inwoners (bijvoorbeeld op het gebied van armoede en zorg) actief 

meegedeeld worden aan de contact zoekende burgers, bijvoorbeeld door de wijkmanager 

tijdens wijkactiviteiten. 

 

Margriet Boersma David Hof  

CDA   D66 
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Zwolle,  
8 november 2019,  
 
Motie  
 

Poëzie terwijl u wacht 
 
Steek uw hoofd 
Als de Peperbus 
Boven het maaiveld 
Borst vooruit 
Klop er eens op 
Het voelt even gek 
Roep eens luid 
Het is waar, het is waar 
Ik ben trots 
Ik ben een Zwollenaar. 
 
Jeroen Kraakman, Stadsdichter Zwolle 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 8  november 2019 

 

overwegende dat 
- Wachten voor een openstaande brug voor niemand leuk is 
- De Zwolse bruggen aan de onderkant over het algemeen saai en grijs van kleur zijn 
- In het coalitieakkoord is opgenomen dat initiatieven om meer mensen met cultuur in 

aanraking te laten komen worden gestimuleerd en er ruimte wordt geboden om 
kunstenaars de stad bruisender te laten maken 

 
van oordeel dat 
- Ook de ophaalbruggen in Zwolle wel wat verfraaiing kunnen gebruiken 
- Een gedicht lezen de wachttijd veraangenaamd en kan inspireren 
- Er meer cultuur in de openbare ruimte gewenst is  
 
roept het college op 
Om te onderzoeken of het in Zwolle bij een of meerdere bruggen mogelijk is om 
het wachten voor een openstaande brug te veraangenamen middels een gedicht 
van een Zwolse dichter.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks 
 
Patrick Pelman 
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Toelichting 
 
In steden als Rotterdam en Delft zijn er al mooie voorbeelden van gedichten op 
opengaande bruggen.  
 

 Delft 
 

 Rotterdam 
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Motie: Stagiairs verdienen dezelfde waardering  

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 november 2019,  

Constaterende dat: 

- een MBO-stagiair bij de gemeente Zwolle 250 euro per maand aan stagevergoeding ontvangt, een 
HBO- stagair 350 euro per maand en een WO-stagair 450 euro per maand (uitgaande van een 36-
urige werkweek); 

- een stagair die minder dan drie maanden stage loopt bij de gemeente geen stagevergoeding 
ontvangt; 

- deze bedragen niet jaarlijks worden geïndexeerd;  

overwegende dat  

- de gemeente moet laten zien dat ze praktisch geschoolde arbeidskrachten net zo belangrijk acht 
voor onze stad als theoretisch- of wetenschappelijk opgeleide arbeidskrachten; 

- stagiairs er in de loop der tijd niet op achteruit moeten gaan; 

 

verzoekt het college  

- de stagevergoeding voor álle nieuwe MBO-, HBO- en WO-stagiaires bij de Gemeente Zwolle op 450 
euro per maand vast te stellen (uitgaande van een 36-urige werkweek); 

- dit van toepassing te laten zijn op alle stagairs die langer dan 1 maand bij de gemeente stagelopen;  

- deze bedragen jaarlijks te indexeren op basis van de consumentenprijsindex (CPI) door het CBS: 

- op korte termijn hiervoor een financieringsvoorstel bij de raad neer te leggen; 

En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA Zwolle  SP  D66 

Roberto Kist.  Bert Sluijer Sonja Paauw 
Patty Wolthof 



[Geef tekst op] 
  M-35 

 
 
 
 

Motie Kosteloos openbaar vervoer Zwolse voor 70-plussers. 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op 8 november 2019, 
 
 
Het volgende overwegende: 
 
Eenzaamheid is, vooral bij ouderen, een probleem dat ook landelijk veel aandacht genereert. 
Gelukkig zijn er tal van initiatieven van particulieren, te denken valt aan familie, buren, kerken, clubs 
en verenigingen die proberen om dit alleen al cijfermatig groeiende probleem te verzachten of een 
halt toe te roepen. 
Ook gemeentelijke overheden onderkennen dit vraagstuk. 
In Zwolle is het plan om structureel 70-plussers te laten bezoeken door daartoe toegeruste 
vrijwilligers daar een goed voorbeeld van. Vitaal & Veilig Thuis doet in dit kader al uiterst nuttig werk 
in de Aa-landen. 
 
Er zijn echter ook regio’s, Noord-Ierland is daarvan een voorbeeld, die andersoortige maatregelen 
hebben genomen. In Ulster kunnen senioren van 65 jaar en ouder kosteloos gebruik maken van het 
openbaar vervoer. 
Dat heeft natuurlijk financiële consequenties voor de betreffende overheid, maar daar staan minstens 
vier zeer belangrijke pluspunten tegenover: 
 
Ten eerste - Senioren ondervinden geen financiële belemmeringen om ’erop-uit te gaan’. 
 
Ten tweede - Letterlijk en figuurlijk in beweging komen is een belangrijke gezondheidsfactor voor 
ouderen. 
 
Ten derde - Het gegeven dat duizenden 65-plussers een extra stimulans krijgen om bij voorbeeld 
naar de stad te gaan heeft ook een forse economische betekenis en is zo van toegevoegde waarde 
voor de lokale economie. 
 
Ten vierde - Het is een belangrijke factor tegen het spook van de eenzaamheid; sociaal gezien een 
winstpunt ‘van de eerste orde’. 
 
Van mening zijnde: 
 
dat een soortgelijke maatregel ook voor de Zwolse senioren een stimulerende en dus toegevoegde 
waarde kan hebben. 
 
Verzoekt het college: 
 
om een onderzoek in te stellen naar de mogelijkheid om het voor inwoners van onze gemeente van 
70 jaar en ouder mogelijk te maken dat zij kosteloos van het openbaar (bus)vervoer gebruik kunnen 
maken binnen de gemeente Zwolle. 
 
 
 
CDA-Zwolle 
 
Leo Elfers 
 


	A-1 PvdA- Circulaire Economie
	A-2 SP- Herstel individuele inktoeslag
	Amendement

	A-3 SP- AOW'ers niet afgeschreven
	AMENDEMENT

	A-4 D66- Erfgoed
	A-5 D66- Natuurinclusief bouwen
	M-1 D66- Stadsontwikkelfonds
	M-2 D66- Evenementenhal in Zwolle
	M-3 CU- Ondertunneling A28 next step voor Zwolle
	M-4 VVD- Van vroem naar zoem
	Van vroem naar zoem

	M-5 Swollwacht- Aanpak hardrijders
	M-6 CU- Procesondersteuning Berkum Energieneutraal
	M-7 PvdA- Inzicht in energiemaatregelen bedrijven
	M-8 VVD- Iedereen zit er warmpjes bij
	M-9 GL- Verduurzaming maatschappelijk vastgoed
	Zuinig op- en met Zwolse maatschappelijke instellingen

	M-10 GL- Warmtewinning
	M-11 CU- Warme lessen bij de Warmtetransitie
	M-12 PvdA- Minder afval
	M-13 CU- Circulariteit toplaag kunstgrasvelden
	M-14 PvdA- Evaluatie Groene Agenda
	M-15 GL- Wilde bijen beter bijhouden en beschermen
	Wilde bijen en andere bedreigde insecten beter bijhouden en beschermen

	M-16 D66- Nooterhof
	M-17 VVD- Zwolle in zwang
	M-18 PvdA- Onderzoek maatschappelijke arbeidsmarkt
	M-19 VVD- Weten wat mogelijk is
	Weten wat mogelijk is (Simpel Switchen)
	Constaterende dat:
	Van mening dat:
	- Er een diversiteit aan regelingen is binnen de participatiewet en de overgang tussen deze verschillende regelingen vloeiend zou moeten functioneren, zodat de kandidaat er geen hinder van ondervindt
	- De mogelijkheden van en voor zowel werkgevers als kandidaten (nog) onvoldoende in beeld zijn
	- Door de samenwerking in de keten deze mogelijkheden sneller duidelijk kunnen worden en deze mogelijkheden gerichter opgepakt kunnen worden
	Verzoekt het College:

	M-20 Swollwacht- Zwols in de Zorg
	M-21 Swollwacht- Beleid evenredige verdeling zorgwoningen in wijken
	M-22 Swollwacht- Zorgwoning bij recht niet meer toe te staan
	M-23 Swollwacht- Vergunnen specifiek maken mbt zorgwoningen
	M-24 CU- Bewindvoering
	M-25 SP- Opbouwwerk begroting 2020
	MOTIE

	M-26 GL- Voedselverspilling versus voedseltekort
	Zwolse visie op voedselverspilling versus voedselarmoede

	M-27 Swollwacht- Veilige straten in Zwolle
	M-28 GL- Alle cultuur en evenementen in één agenda
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